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Božićno-novogodišnji prijem Primorsko-goranske županije 

Govor župana Zlatke Komadine 

Rijeka, 23. prosinca 2023.  

Poštovani uzvanici, dragi prijatelji, kolegice i kolege, pozdravljam vas i 

zahvaljujem što ste se odazvali na ovo tradicionalno predblagdansko druženje  

kako bi zajedno obilježili kraj još jedne kalendarske godine te s dobrim željama i 

u duhu zajedništva krenuli u novu 2023. Okupili smo se ponovno nakon dvije 

godine jer nam je radost druženja uskratila pandemija korona virusa koja je 

donijela puno nedaća  svima i u privatnom i poslovnom životu. Sigurno  dijelim 

zajedničku želju da nam se takva zdravstvena ugroza više nikada ne ponovi.   

Iza nas je godina puna izazova u kojoj smo sanirali posljedice pandemije, ali onda 

je rat u Ukrajini donio  nove nedaće, političke i ekonomske tektonske poremećaje 

na europskom tlu koji nisu mimoišli ni Hrvatsku. Energetska kriza i rastuća inflacija, 

usporavanje gospodarskog rasta, neizvjesnost i nesigurnost, a nadasve 

zabrinutost i suosjećanje s ukrajinskim narodom,   dominirale su u javnom i 

političkom prostoru. 

Hrvatska od 1. siječnja 2023. zaokružuje svoj europski put te ulaskom u Schengen 

i uvođenjem eura, postaje punopravnom članicom europske obitelji  što nam svima 

daje novi vjetar u leđa i donosi novu perspektivu sadašnjim, a pogotovo budućim 

generacijama. Ostvarenje ta dva velika vanjskopolitička cilja,  najvažniji su 

događaji po kojima ćemo pamtiti 2022.godinu, uz naravno Pelješki most i brončanu 

medalju naših vatrenih. 

Za našu županiju to znači i slobodan protok roba i ljudi na zapadnoj granici ove 

regije što donosi izravne koristi turizmu, prometu i gospodarstvu te olakšava život 

naših građana u pograničnom prostoru. Još samo da naši slovenski susjedi ispune 

obećanje i izgrade tih dvadesetak kilometara autoceste do Rupe, imat ćemo ne 

samo slobodnu već i brzu cestovnu dostupnost svim europskim destinacijama što 

je značajan benefit za kvarnerski turizam, za nove investicije, sve naše ljude i 

gospodarstvenike. 

To su i glavni razlozi što u nadolazeću godinu,  usprkos svemu, gledam s 

optimizmom. Pogotovo što smo već u ovoj godini ostvarili izvrstan turistički 

rezultat, dostigli rekordnu predpandemijsku 2019.godinu i brojem turista, ali  još 

više u zaradi turističkog sektora koji je dao velik doprinos ekonomiji Hrvatske, 

rastu bruto društvenog proizvoda, zapošljavanju i našem pozicioniranju vrlo 

visoko na karti turističkih zemalja svijeta.   
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Nedavno su me pitali kako vidim i koja su mi očekivanja za 2023.godinu. U 

vremenu najveće stope inflacije u Hrvatskoj i nimalo optimističkih prognoza 

ekonomskih analitičara jasno je da je pred nama još jedna godina  izazova ili kako 

je to netko slikovito rekao opet „ulazimo u zonu nemirnog leta“.   

U takvim okolnostima i mi u Županiji, jer nismo izolirani otok, za 2023. moramo 

bit oprezni u prognozama i realni u planiranju aktivnosti.   

Prije nekoliko dana usvojili smo proračun za 2023., po prvi put u eurima i težak 

224,2 milijuna, definirali smo prioritete koji su iz područja naše odgovornosti, 

školstva, zdravstva i socijalne skrbi.  

Kao u uvijek, posebno smo vodili računa o ulaganjima u Gorski kotar, kroz 

županijske institucije, prateći i pomažući projekte goranskih gradova i općina, a 

naravno, i kroz županijske projekte. Jednako tako, vodimo računa o našem Krku, 

Cresu, Lošinju i Rabu. 

Ponosni smo na sve realizirane projekte, primjerice naš Platak koji je postao 

cjelogodišnja rekreacijsko-turistička i sportska destinacija, potom projekt 

Putovima Frankopana koji je već do sada dobio nekoliko nagrada kao najbolji 

projekt, zatim naši objekti u školstvu zaključno sa školskom sportskom dvoranom 

Medicinske škole u Rijeci koju ćemo uskoro otvoriti. Cilj nam je realizirati sve 

započete projekte, ali i započeti nekoliko novih kapitalnih kao što su primjerice  

izgradnja Zdravstvenog centra na Rujevici, nove osnovne škole na području 

najveće hrvatske općine Viškovo, novog županijskog doma za starije. Bez obzira 

na izazove koji su pred nama bit ćemo fokusirani na realizaciju svih planiranih 

aktivnosti pa i pod cijenu da po prvi puta uđemo i u ozbiljna kreditna zaduženja 

ukoliko naši projekti ne budu prihvaćeni u kandidiranju na program Mehanizma 

oporavka i otpornosti.  

Primorsko-goranska županija kao regionalna samouprava sljedeće godine 

obilježava 30 godina postojanja, a naše Sveučilište s kojim imamo kvalitetnu 

suradnju kao županija okrenuta znanju koje je pokretač i motor razvoja - 50 godina. 

Dostigli smo punu zrelost, realizirali smo na stotine velikih, srednjih  i malih 

projekata vidljivih u prostoru i u svakodnevici naših stanovnika. Ovom prilikom 

želim zahvaliti Vladi RH na ulaganjima u Rijeci u kojoj se gradi nova zgrada KBC-

a, završava cesta D403, radi se na projektu Zagrebačke obale i marine Porto Baroš. 

A kako se kaže - sve po zasluzi. Ovaj kraj je to zaslužio.  

Ulazimo u godinu u kojoj obilježavamo 30 godina Županije i koristim priliku, u ime 

svih naših građana koji nam daju povjerenje da obnašamo ovako časne i 

odgovorne dužnosti, zahvaliti svima koji su bili dio tog dugog puta.  

Dragi prijatelji, zahvaljujem se što ste se odazvali našem pozivu da zajednički 

obilježimo kraj ove godine. Želim vam puno zdravlja, sreće i uspjeha i da nam 

svima nadolazeća 2023. bude bolja te ispuni sva očekivanja. Sretan vam Božić i 

sretna Nova godina. 


